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Protokół Nr VIII/2003 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

w dniu 19 grudnia 2003 r. 
 

 

 

Godzina rozpoczęcia: 9.10 

Godzina zakończenia : 12.50 

 

 

Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

 

 

Obecni na posiedzeniu: 

 

1. Dąbrowski Jacek 

2. Tymiński Piotr 

3. Kraśniki Tomasz 

4. Bogdan Antoni 

5. Perkowski Andrzej 

6. Rojecki Witold 

7. Szydłowski Romuald 

8. Borowski Marek 

9. Błażkowski  Krzysztof 

10. Dojlida Piotr 

11. Siemieniuk Jerzy 

12. Werpachowski Aleksander 

13. Półkośnik Adam 

14. Radłowski Adam 

15. Wardziński Robert 

 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Stefan Bielski –Zastępca Burmistrza Choroszzy 

2. Teresa Lenczewska – Skarbnik Gminy 

3. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli  

4. Mieszkańcy miasta i gminy 
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Porządek obrad VIII Sesji: 

1. Otwarcie obrad  

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Interpelacje i wnioski. 

     5.   Rozpatrzenie zmian w budżecie gminy na 2003 r. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

    6. Wybór banku obsługującego budżet gminy. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

    7. Zmiana uchwały w sprawie obligacji komunalnych. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

     8. Uchwalenie Statutu Gminy. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

9. Ustalenie punktów sprzedaży alkoholu na terenie gminy na rok 2004.  

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

10. Ustalenie stawek podatkowych na terenie gminy na rok 2004:  

* od nieruchomości 

* od posiadania psów 

* opłaty administracyjnej 

* opłaty targowej 

* od środków transportowych 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwał. 

11. Ustalenie współpracy z Gminą Białystok w zakresie budowy urządzeń 

kanalizacyjnych.. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

12. Ustalenie współpracy z Gminą Białystok w zakresie odpłatności za 

przedszkola z tytułu uczęszczania dzieci z terenu gminy Choroszcz do 

przedszkoli na terenie m. Białystok. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

  13. Rozpatrzenie projektu budżetu gminy na 2004 r. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

14.Informacja Komisji Rewizyjnej z działalności w roku 2003. 



 

 3 

a/ wystąpienie Przewodniczącego Komisji 

b/ dyskusja 

15. Ustalenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2004. 

a/ wystąpienie Przewodniczącego Rady 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

16. Informacja Komisji Rady z działalności w roku 2003: Komisji Oświaty, 

Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego  oraz Komisji Gospodarki , Finansów i 

Rolnictwa. 

a) wystąpienia Przewodniczących Komisji, 

b) dyskusja. 

17. Sprawozdanie Komendanta Komisariatu Policji w Choroszczy o stanie 

porządku i bezpieczeństwa publicznego. 

18. Zapytania i wolne wnioski. 

19. Zakończenie obrad Sesji. 

 

mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm 

 

 

Ad. 1 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Choroszczy Choroszcz. Romuald 

Szydłowski otworzył obrady VIII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

Powitał przybyłych na spotkanie, poczym stwierdził, że ilość radnych zabezpiecza 

regulaminowe qworum dla podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał. 

Obecnych 14 radnych, nieobecny p. Jacek Dąbrowski. 

Ad. 2 – 

 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został 

doręczony radnym przed Sesją. 

 

 

Porządek obrad został przyjęty przez Radę jednogłośnie. 

 

 

Ad. 3 – 

 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze glosowania protokołu  

z poprzedniej – VII- Sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokół z VII Sesji został przyjęty jednogłośnie. 

Obecnych 14 radnych. Nieobecny p. Jacek Dąbrowski. 

 

 

 

Ad. 4 – 

 

 Interpelacje i wnioski  zgłosili: 
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Tomasz Kraśnicki- 

Zgłosił wniosek o podjęcie przez Radę Miejską uchwały w sprawie upoważnienia 

Burmistrza do zawierania porozumienia z ZOOM w Białymstoku w zakresie 

lokalnego transportu zbiorowego. 

 

     ( wniosek i projekt uchwały w załączeniu) 

Marek Borowski – 

Przedstawił wnioski mieszkańców Kolonii Porosły zgłoszone na zebraniu w dniu 

27.11.2003 r. 

 

     ( wnioski w załączeniu) 

 

Antoni Bogdan – 

Wnosi o przedstawienie kosztów utrzymania ciepła dla Spółdzielni Mieszkaniowej  

w Choroszczy – już po ewentualnej modernizacji kotłowni miejskiej, w związku  

z tym , że SM jest największym odbiorcą tego ciepła. 

 

Adam Półkośnik – 

Przypomniał, że w planowanych inwestycjach na 2003 r. zapisana była budowa drogi 

Konowały – Śliwno. Prosi o wyjaśnienie dlaczego zostało to zmienione. 

 

Tomasz Kraśnicki – 

Przypomniał swój wniosek zgłaszany na posiedzeniu Komisji Oświaty dotyczący 

konieczności oświetlenia przystanku przy Placu Brodowicza. 

 

Marek Borowski – 

Prosi o informacje – jakie gmina uzyskała dochody ze sprzedaży działek – opłata od 

wzrostu wartości nieruchomości – z jego terenu tj. Łyski, Porosły, Kolonia Porosły  

i Jeroniki, w latach 2002 – 2003. 

 

  

Ad. 5 – 

 

 Informacje o propozycji zmian w budżecie gminy na 2003 rok przedstawiła 

p. Teresa Lenczewska – Skarbnik Gminy. 

 

Przybył p. Jacek Dąbrowski, obecnych 15 radnych. 

 

Teresa Lenczewska – 

Poinformowała, że jest następująca propozycja zmian w budżecie na 2003 rok : 

1) zwiększyć plan dochodów o kwotę 28 798 zł, w tym : 

- 22 798 zł – subwencja rekompensująca 

2) zwiększyć plan wydatków o kwotę 28 798 zł, w tym : 

- 22 798 zł – na bieżące naprawy dróg, 

- 6000 zł – na zakup koszy do selektywnej zbiórki odpadów, 

3) zwiększyć dochody ponadplanowe o kwotę 327 870 zł, w tym : 

- 52 340 zł – partycypacja ludności w budowie wodociągów na terenie 

wsi, 

- 7 300 zł – opłaty eksploatacyjne, 

- 181 230 zł – sprzedaż działek, 
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- 87 000 zł – opłaty adiacenckie i renty planistyczne, 

4) zmniejszyć plan dochodów budżetowych o kwotę 327 870 zł, w tym: 

- 35 000 zł – czynsz za lokale użytkowe, 

- 145 000 zł – podatek od nieruchomości od osób prawnych, 

- 100 000 zł – udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych, 

- 47 870 zł – wpłaty ludności na budowę kanalizacji sanitarnej, 

5) zmniejszyć plan wydatków budżetowych o kwotę 163 550 zł, w tym : 

- 146 950 zł – rezerwa ogólna i rezerwy celowe, 

- 16 600 zł- wydatki inwestycyjne na budowę sali gimnastycznej przy 

gimnazjum , 

6) zwiększyć wydatki budżetowe o kwotę 163 550 zł, w tym: 

- 95 000 zł – na remonty i naprawy dróg, 

- 2 040 zł – na roboty dodatkowe przy budowie kanalizacji deszczowej w 

ul. Ks. Pieściuka i budowy ul. Białostockiej, 

- 14 230 zł – zwiększenie wynagrodzenia i pochodnych w gospodarce 

komunalnej ze względu na zatrudnienie pracowników publicznych, 

- 14 000 zl -, na utrzymanie budynków komunalnych, 

- 3 600 zł – zwiększenie wynagrodzenia w opiece społecznej, 

- 10 500 zł – na konserwację kanalizacji deszczowej, 

- 24 180 zł – na oświetlenie uliczne. 

7) w planie wydatków inwestycyjnych : ze środków finansowych na 

budowę kanalizacji sanitarnej w ul. Białostockiej-Kościuszki – Ks. 

Pieściuka – Zastawie I – przenieść kwotę 20 000 zł na dodatkowe 

przyłącze sanitarne w ul. Białostockiej i Kościuszki. 

 

Rada Miejska bez uwag i zastrzeżeń przyjęła przedmiotowe zmiany 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2003 rok. 

 

Uchwała została jednogłośnie przyjęta przez Radę.  

Obecnych 14 radnych, chwilowo nieobecny p. Perkowski. 

 

 (uchwała Nr VIII/83/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 19) 

 

 

Ad. 6 – 

 

 Zastępca Burmistrza Choroszczy przedstawił sprawę dotyczącą wyboru 

banku obsługującego budżet gminy. 

 

Stefan Bielski – 

Wyjaśnił, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych, do obsługi budżetu gminy 

potrzebny jest wybór na drodze przetargu banku obsługującego wspomniany budżet.  

Przetarg taki został ogłoszony przez Urząd, ale oferta wpłynęła tylko od Banku 

Spółdzielczego w Choroszczy. W związku  tym, że nie było więcej oferentów 

zachodzi potrzeba zawarcia umowy z tym Bankiem, ale tylko na rok. Po tym czasie 

zostanie wznowiona procedura przetargowa. 

 

Wobec braku pytań , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

wybory banku obsługującego budżet gminy. 
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 W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem – 13 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się –1 głos   Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr VIII/84/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 20) 

 

 

Ad.7 – 

  

 Głos zabrał ponownie Zastępca Burmistrza Choroszczy, który przedstawił 

informację dotyczącą zmiany uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych. 

 

Stefan Bielski – 

Przypomniał, że Rada podjęła uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych w 

2002 r. z przeznaczeniem otrzymanych środków na budownictwo drogowe w 2003 r. 

Ponieważ nie zachodziła potrzeba emisji w roku 2003 z uwagi na pozyskanie 

środków we własnym zakresie – zachodzi potrzeba przesunięcia emisji na rok 2004.. 

 

Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych.  

 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

Obecnych 14 radnych , nieobecny chwilowo p. Perkowski. 

 

 (uchwała Nr VIII/85/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 21  ) 

 

 

Ad. 8 – 

 

 Przechodząc do rozpatrzenia kolejnego punktu porządku obrad Sesji , 

Przewodniczący Rady poprosił o wyjaśnienia Zastępcę Burmistrza Choroszczy. 

 

Stefan Bielski – 

Wyjaśnił, że Statut Gminy jest podstawowym dokumentem regulującym działania 

Rady jako organu stanowiącego i wykonawczego jakim jest Burmistrz oraz  komisji 

Rady. Ponieważ dotychczasowy Statut był kilkakrotnie zmieniany ( nie był przez to 

czytelny) oraz z uwagi na konieczność  (w świetle obowiązującego prawa) 

wyeliminowania  ze Statutu rozstrzygnięć ustawowych – proponuje się jednolity 

tekst statutu, którego projekt był już dyskutowany na posiedzeniach Komisji Rady, a 

w związku z tym prosi o jego przyjęcie przez Radę. 

 

 Wobec braku pytań, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Statutu Gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem – 13 głosów 

- przeciw – 0 głosów 
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- wstrzymało się –1 głos   Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr VIII/86/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 22) 

 

 

Obecnych 14 radnych , chwilowo nieobecny p. Perkowski. 

 

  

Ad. 9 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu obrad , Przewodniczący Rady p. Romuald 

Szydłowski przypomniał, że chodzi o ustalenie liczby punktów sprzedaży napojów 

zawierających powyżej 4,5% alkoholu ( z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do 

spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży, zasad usytuowania 

miejsc sprzedaży, a także sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

 

Stefan Bielski – 

Przypomniał, że zgodnie z poprzednimi uchwałami na terenie gminy mieliśmy 

określone punkty sprzedaży napojów alkoholowych w rozbiciu na poszczególne 

miejscowości. W tej chwili proponujemy określenie liczby punktów ogólnie na 

terenie gminy Choroszczy w rozbiciu (zgodnie z ustawą) na sprzedaż alkoholu 

o zawartości do 18% ( 35 punktów) i o zawartości powyżej 18% ( 29 punktów). 

Jest to zasadne w związku z ożywieniem gospodarczym na terenie naszej gminy , 

szczególnie na terenach położonych przy Sz. Warszawskiej. 

 

Wobec braku pytań i zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów zawierających powyżej 4,5% 

alkoholu ( z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży 

jak i w miejscu sprzedaży, zasad usytuowania miejsc sprzedaży, a także sprzedaży  

i podawania napojów alkoholowych. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem – 14 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się –1 głos   Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr VIII/87/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 23) 

 

 

 

Ad. 10 – 

 

 Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski  poprosił Zastępcę Burmistrza 

o przedstawienie informacji na temat stawek podatkowych proponowanych na rok 

2004. 
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Stefan Bielski – 

Zaproponował, że przedstawi sprawę podatków ogólnie, gdyż mając na uwadze 

wskaźniki inflacyjne jakie zostały opublikowane w Monitorze Polskim przez Prezesa 

Głównego Urzędu Statystycznego, chce zaproponować pozostawienie stawek 

podatkowych na rok 2004 w wysokościach przyjętych na rok 2003. Jeśli zostanie 

uporządkowana sprawa ewidencji gruntów to wzrost dochodu z tych podatków 

będzie znaczniejszy z tego tytułu niż z tytułu podwyżki stawek podatkowych. 

Stawki podatkowe wzrosną natomiast od niektórych środków transportowych a to z 

uwagi, iż minimalne stawki podatków od tych środków – ustalone ustawowo – 

przekroczyły wysokość stawek maksymalnych, co powoduje konieczność zmiany 

dotychczas obowiązujących stawek podatkowych w tym przedmiocie na terenie 

gminy. 

Zaproponował ponadto przyjęcie do określenia podatku rolnego na 2004 rok średniej 

ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów w 2003 r., która to wg 

publikacji Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego wynosi 34,57 zł i jest 

nieznacznie wyższa od ceny przyjętej do opodatkowania w roku 2003 . 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwał w sprawie:  

- określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości i zwolnień w tym podatku 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 (uchwała Nr VIII/88/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 24) 

 

- ustalenia wysokości stawek podatku od posiadania psów 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Obecnych 14 radnych, chwilowo nieobecny p. Werpachowski. 

 

 (uchwała Nr VIII/89/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 25) 

 

- określenia opłaty administracyjnej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru – 

 z strzeżeniem pkt. 3 § 1: 

„3) za wypisy i wyrysy z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

wydawanych w związku z inwestycjami z zakresu urządzeń wodociągowych  

i kanalizacyjnych: 

a) za wypisy – 20,00 zł za format A4, 

b) za wyrysy – 40,00 zł za format A4 i A3.” 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 (uchwała Nr VIII/90/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 26 ) 

 

-  
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- określenia wysokości stawek opłaty targowej, zasad ustalania i poboru oraz 

terminów płatności 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 (uchwała Nr VIII/91/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 27 ) 

 

- określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 (uchwała Nr VIII/92/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 28 ) 

 

- zwolnień w podatku od środków transportowych 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 (uchwała Nr VIII/93/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 29) 

 

 

Ad. 11 – 

 

 Głos zabrał Zastępca Burmistrza Choroszczy, który wyjaśnił sprawę 

dotyczącą współdziałania w zakresie przygotowania i współrealizacji projektu pn.: 

“Budowa kanalizacji sanitarnej, wodociągów i kanalizacji deszczowej z separatorami 

w Mieście Białystok, Gminie Zabłudów, Gminie Juchnowiec i Gminie Choroszcz”  

z Gminami Choroszcz, Juchnowiec, Zabłudów. 

Stefan Bielski – 

Poinformował, że zachodzi konieczność wykonania inwestycji w zakresie 

wodociągów, kanalizacji sanitarnej i kanalizacji deszczowej na terenie gminy w 

miejscowościach przylegających do granic m. Białystok. Są to inwestycje 

wymagające potężnych nakładów finansowych i sama gmina nie jest w stanie 

udźwignąć tych kosztów. Związane to jest również z wielkością  inwestycji i górnym 

pułapem środków akcesyjnych jakie można na nią otrzymać. Jest więc propozycja by 

z gminami Juchnowiec, Zabłudów  i m. Białystok nawiązać współpracę w zakresie 

współdziałania, przygotowania realizacji przedmiotowych inwestycji. Inwestycja na 

naszym terenie podzielona by była na dwa etapy: w I-wszym etapie objęto by 

miejscowości najbliżej leżące m. Białystok tj. Porosły, Kolonia Porosły, Krupniki, 

Klepacze, Turczyn i Oliszki w II-gim etapie prowadzenia tych prac w 

miejscowościach Łyski, Jeroniki, Sienkiewicze. 

 

Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

współdziałania w zakresie przygotowania i współrealizacji projektu pn.: “Budowa 

kanalizacji sanitarnej, wodociągów i kanalizacji deszczowej z separatorami w 

Mieście Białystok, Gminie Zabłudów, Gminie Juchnowiec i Gminie Choroszcz”  

z Gminami Choroszcz, Juchnowiec, Zabłudów. 
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Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

(uchwała Nr VIII/94/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 30) 

 

 

Ad. 12 – 

 

 Na temat propozycji powierzenia przez Gminę Choroszcz realizacji zadań 

publicznych w zakresie oświaty Gminie Białystok polegających na zapewnieniu 

wychowania i opieki dzieciom zamieszkałym na terenie Gminy Choroszcz przez 

przedszkola prowadzone przez Gminę Białystok, w tym specjalne  

i z oddziałami integracyjnymi  wyjaśnień udzielił Zastępca Burmistrza Choroszczy. 

Stefan Bielski – 

Poinformował, że uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym przez Prezydenta m. 

Białystok, w którym brały udział wszystkie gminy „obrzeżne” korzystające z usług 

przedszkoli na terenie m. Białystok. Ponieważ gmina Białystok ponosi określone 

wydatki związane z utrzymaniem przedszkoli, do których m.in. uczęszczają dzieci z 

terenu innych gmin – zaproponowano by podstawową opłatą w wysokości 110 zł 

obciążać rodziców , a różnicą kosztów utrzymania obciążyć poszczególne gminy , z 

terenu których dzieci korzystają z tych przedszkoli. Wymaga to zawarcia  

stosownych porozumień z gminą Białystok. Do zawarcia takiego porozumienia Rada 

powinna  upoważnić Burmistrza. Jest propozycja by do każdego dziecka pokryć 

różnicę ok. 147 zł. Stawki wyższe od dzieci wymagających szczególnej opieki, a   

uczęszczających do  przedszkoli zintegrowanych – nie zostały one jeszcze ustalone 

w uchwale Rady m. Białystok, będziemy to jeszcze negocjować. Niezależnie od tego 

przygotowaliśmy pewne kryteria dotyczące możliwości przyjęcia tych odpłatności za 

dzieci ( 29 w tym 5 w przedszkolach zintegrowanych) uczęszczające do  przedszkoli 

na terenie Białegostoku i z rodzicami tych dzieci będziemy  rozmawiać przed 

podpisaniem porozumień z m. Białystok. 

 

Piotr Dojlida – 

Dodał, że Komisja Oświaty  proponuje by dzieci uczęszczające do przedszkoli 

specjalnych (integracyjnych), których na terenie naszej gminy nie ma, gmina 

dofinansowała w100%. Natomiast w przypadku innych dzieci – zostaną stworzone 

odpowiednie zasady na dopłaty dzieciom najuboższym, na podstawie wywiadu i 

opinii Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 

Wobec braku pytań i zastrzeżeń, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie powierzenia przez Gminę Choroszcz realizacji zadań publicznych w zakresie 

oświaty Gminie Białystok. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

 

(uchwała Nr VIII/95/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 31 ) 
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Ad. 13 – 

 

 Zastępca Burmistrza Choroszczy przedstawił projekt budżetu gminy na 2004 

rok. 

      ( materiały w załączeniu ) 

Stefan Bielski – 

Poinformował, że planowane dochody na 2004 r. są niższe o 3% od przewidywanego 

wykonania w 2003 r. i wynoszą 14 016 072 zł. Plan wydatków jest niższy o 5,7% od 

przewidywanego wykonania w 2003 r. i wynosi 13 450 681 zł. 

Na wydatki inwestycyjne i majątkowe przeznacza się 1 588 070 zł tj. 11,8% 

ogólnego planu wydatków. Wydatki bieżące zostały zwiększone średnio o 2%. 

Ogółem planowane wydatki są mniejsze od planowanych dochodów o kwotę 

565 391 zł, którą przeznacza się na spłatę rat pożyczki i kredytu. 

Przedstawiając projekt budżetu gminy na 2004 rok zastrzegł, iż nie są to propozycje 

ostateczne ponieważ nie mamy wszystkich danych do zbilansowania dochodów, a 

tym samym sprecyzowania wysokości wydatków na określone cele. 

Planowane są również ze środków Zakładu Energetyki Cieplnej, Wodociągów i 

Kanalizacji w Choroszczy:  kontynuowanie II etapu wodociągowania we wsi  Śliwno 

i Krupniki, remont hydroforni w Złotorii i rozbudowa stacji uzdatniania wody w 

Choroszczy. 

Głównymi zadaniami będą: 

a- budowa drogi Izbiszcze – Kruszewo: środki własne 300 tys zł, złożono wniosek 

do SAPARD-u o dofinansowanie w wysokości 400 tys zł i czynione są starania o 

pozyskanie dodatkowych środków z innych źródeł w wysokości 300 tys zł, 

b- budowa nawierzchni w ul. Ks. Pieściuka – 85 tys zł – środki własne, 

c- budowa hali sportowej przy gimnazjum – czynimy starania o pozyskanie środków 

z zewnątrz; Gmina ma zawartą dość korzystną umowę z wykonawcą – płatności 

główne przypadłyby w roku 2005, wykonawca twierdzi że zakończenie inwestycji 

nastąpi nawet wcześniej; środki zapisane w budżecie w budżecie w wysokości 

281 570 zł przeznaczone są na zakup stolarki , 

d- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Wodociągowej i Niewodnickiej w Klepaczach 

– 671 500 zł środków własnych; planuje się otrzymać dotację z SAPARD-u w 

wysokości 700 tys zł, czynione będą starania o pozyskanie środków  z innych źródeł 

w wysokości 228 500 zł, 

e- kanalizacja sanitarna w ul. 3-go Maja – 25 tys zł ze środków własnych, 

Z zadań noworozpoczynanych planuje się: 

- opracowanie dokumentacji na modernizacje kotłowni 

- opracowanie dokumentacji na kanalizację sanitarną :Klepacze, Krupniki, Porosły, 

Kolonia Porosły – w ramach wspólnej inwestycji z miastem Białystok w sprawie 

której podjęto uchwałę na dzisiejszej Sesji – 100 000 zł, 

- wykup gruntów – 100 000 zł. 

Ponadto w projekcie budżetu przewiduje się wydatki bieżące w tym m.in.: 

- utrzymanie, remont i naprawy dróg gminnych – 314 tys zł, 

- opracowanie studium zagospodarowania przestrzennego - 79 tys zł, 

- modernizację oświetlenia ulicznego – 84 tys zł, 

- dodatki mieszkaniowe – 164 tys zł (wzrost wydatków z uwagi na finansowanie 

zadania z własnych środków) 

- dożywianie – 30 tys zł, 

wykonanie szacunków niezbędnych do naliczania rent planistycznych – 24 tys zł. 
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Odpowiadając na zapytania p. Borowskiego i Kraśnickiego odnośnie uzupełnienia 

oświetlenia – w chwili obecnej przeprowadzana jest na terenie całej gminy 

modernizacja oświetlenia ulicznego (wymiana lamp na energooszczędne) – w 

budżecie zapisano na ten cel 84 000 zł. Z tego tytułu mamy możliwości pozyskania 

pewnych ilości lamp, które będą przydatne do dalszego użytkowania. W tej chwili 

mamy ok. 300 zgłoszeń dotyczących wymiany lub uzupełnienia oświetlenia. Po  

zakończeniu modernizacji – zostanie opracowany harmonogram realizacji zadań 

dotyczących uzupełnienia oświetlenia. Wymagać to będzie dodatkowych kosztów i 

dlatego w zależności od możliwości finansowych będą zawierane dodatkowe 

porozumienie, dodatkowe umowy na realizację tych zadań. 

Na zakończenie poinformował, że prognoza zadłużenia na 2004 r. wynosi 1,17% w 

stosunku do ogólnej kwoty dochodów – jest to dobra sytuacja dla budżetu gminy. 

 

 

     ( projekt budżetu z wyjaśnieniami w załączeniu) 

 

Romuald Szydłowski- 

Przypomniał, że podstawą opracowania projektu budżetu  przedłożonego przez 

Burmistrza są założenia do tego projektu , które były dyskutowane na 

poszczególnych komisjach. Prowizorium jest do końca marca aby Urząd mógł 

funkcjonować. Są w nim ujęte podstawowe rzeczy gdyż nie znamy jeszcze dokładnie 

wysokości środków pozabudżetowych z funduszy przedakcesyjnych oraz subwencji 

z budżetu państwa. Jesteśmy w planie wojewódzkim jeśli chodzi o dotację na 

budowę hali sportowej przy gimnazjum. Zwrócił uwagę, że ze względu na wielkość 

subwencji oświatowej z budżetu gminy przewiduje się dofinansowanie w wysokości 

ok. 50% całego budżetu. Powiat przygotowuje wniosek do funduszy europejskich na 

Sz. Kruszewską, ale trzeba liczyć się z tym , że na inne drogi powiatowe środków nie 

otrzymamy w związku z tą inwestycją. Nie jest pewny czy Powiat skorzysta z tych 

środków w 2004 r. więc proponuje by przypominać w Powiecie o drodze do 

Czaplina. 

 

 

Tomasz Kraśnicki – 

Jego zdaniem projekt budżetu na 2004 rok jest krzywdzący dla miasta. Teren dostaje 

ponad 1 mln zł, a miasto tylko 400 tys zł w tym jest sala sportowa, którzy służyć 

będzie wszystkim. Zwróci uwagę na Plac Brodowicza – autobusy mają problemy z 

pokonaniem tego odcinka, problemy są szczególnie na zakrętach. Ulice Akacjowa, 

Klonowa – ludzie mają błoto na drodze. Te inwestycje powinny być robione. 

Przewodniczący mówi o drodze do Czaplinka, a w jakim stanie są drogi dojazdowe 

do Choroszczy – Aleja Niepodległości i Mickiewicza.  

 

Romuald Szydłowski – 

Uważa , że nie można robić takich podziałów: teren – miasto. W zeszłym roku było 

budowane gimnazjum, w tym roku hala sportowa. Wszystko jest dla całej gminy. 

Choroszcz zawsze jest na pierwszym miejscu bo na to zasługuje, ale w terenie 

również muszą być wykonane podstawowe sprawy istotne dla mieszkańców. 
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Marek Borowski – 

Czy na drodze Izbiszcze – Kruszewo będzie kładziony asfalt czy emulsja? Czy stać 

nas by droga o takim natężeniu ruchu była wykonana w droższej technologii? 

 

Romuald Szydłowski- 

Przypomniał, że na tą właśnie drogę Choroszcz otrzymała promesę gdyż zdobyła ona 

najwięcej punktów. Przecież nie zrezygnujemy z tych środków. 

Jeśli chodzi o Aleję Niepodległości – pilotujemy tą sprawę gdyż wiąże się ona z 

projektem Sz. Warszawskiej. Zmienia się koncepcja tej trasy gdyż przewiduje się 

obwodnicę, a głównym wjazdem do Choroszczy będzie Aleja. 

Jeśli chodzi o Plac Brodowicza – na Komisji rozmawialiśmy o tym i sam wyszedł z 

propozycją aby doprowadzić do miejsce do porządku (mając na uwadze również 

przyszłościowo istnienie tam szkoły) – można to zrobić z bieżących remontów jak 

będzie znany ostateczny stan budżetu na 2004 rok. 

 

Piotr Dojlida – 

Pan Kraśnicki wystąpił tu z podziałem : miasto – wieś , ale tak naprawdę takiego 

podziału nie ma. Są takie inwestycje jak gimnazjum, że wszyscy płacimy za nie. 

Teraz będzie hala sportowa, modernizacja kotłowni w Choroszczy. W roku 2003 

dużo inwestycji było robionych właśnie w Choroszczy, w terenie niewiele i nikt, 

przypomniał, nie oponował wobec tego faktu. Jest taka potrzeba, jest to zasadne – 

trzeba robić bo jest to stolica naszej gminy i trzeba to szanować. Jednak to co 

potrzebne należy  zrobić i w terenie. Trzeba się wspierać nie robiąc takich 

podziałów. 

 

Piotr Tymiński – 

Z jego obserwacji wynika, że nie było roku bez inwestycji w Klepaczach. Są 

miejscowości gdzie od wielu lat nic się nie zrobiło, a często chodzi o drobne rzeczy. 

 

Piotr Dojlida – 

Nie zgadza się z przedmówcą – mimo zapisu w budżecie w 2003 r nic nie zostało 

wykonane w Klepaczach i on zrozumiał że są inne , ważniejsze potrzeby. Co do 

przeznaczenia w 2004 r. kwoty 675 tys zł na kanalizację sanitarną w Klepaczach 

pragnie wyjaśnić , że 380 tys zł uzyskano ze sprzedaży 13 działek wiejskich, 

następne ok. 90 tys zł ze sprzedaży 3 działek, plus wpłaty mieszkańców co daje w 

sumie kwotę 560 tys zł. Z budżetu gminy idzie więc na tą inwestycję 111 tys zł. Na 

to pracowaliśmy 3 lata by taką kwotę dofinansowania stworzyć. 

 

Piotr Tymiński – 

Kontynuując ten temat przypomniał, że w Choroszczy sprzedano 23 działek w 

przeciągu miesiąca na ok. 500 tys zł. Pytanie czy cała ta kwota została wykorzystana 

na potrzeby miasta? 

 

Marek Borowski – 

Uważa, że co roku środki idą w kierunku kilku miejscowości, nie są rozkładane 

proporcjonalnie. W Porosłach np. od 12 lat nic nie zrobiono. 

 

Stefan Bielski – 

Nie może zgodzić się z p. Kraśnickim gdyż w 2003 r. wykonaliśmy na terenie 

Choroszczy inwestycje na ponad 1mln zł w tym  ul. Białostocką, Kościuszki, 
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dokumentacje na ul. Zastawie, ks. Pieściuka. Niezależnie od tego ok. 500 tys zł 

uzyskaliśmy z funduszy przedakcesyjnych. Nie można więc powiedzieć, że nic się w 

Choroszczy nie robi. Ulice wymienione przez radnego , leżące w pobliżu gimnazjum 

będzie można brać pod uwagę po zakończeniu budowy hali. 

 

 

 

Romuald Szydłowski – 

Proponując zakończenie dyskusji przypomniał, że jest to tylko prowizorium 

budżetowe – do końca marca można wprowadzać zmiany, wypracowywać wspólne 

decyzje. 

 

 

 

 

 

Ad. 14 – 

 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji 

Rewizyjnej, który przedstawił informację z działalności Komisji w roku 2003. 

 

Jerzy Siemieniuk – 

Poinformował, że Komisja odbyła w roku 2003  3 spotkania. Z uchwalonego przez 

Radę planu pracy na rok 2003  pozostał temat dotyczący bieżącej kontroli wykonania 

inwestycji komunalnych – w najbliższym czasie odbędzie się spotkanie Komisji w 

tym przedmiocie. 

Następnie odczytał protokół z ostatniego posiedzenia Komisji . 

 

    ( protokół w załączeniu) 

 

Ad. 15 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Sesji , głos zabrał 

ponownie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej , który przedstawił Radzie 

następujące propozycje tematów do planu pracy Komisji na rok 2004 : 

1. Dokonanie oceny wykonania budżetu za 2003 r. i wystąpienie do Rady 

Miejskiej w sprawie absolutorium Burmistrzowi. 

2. Kontrola realizacji zadań i wykorzystania środków przez Pzedszkole 

Samorządowe. 

3. Kontrola realizacji zadań i wykorzystania środków pieniężnych przez 

szkoły. 

4. Półroczna ocena realizacji budżetu. 

5. Bieżące kontrole wykonania inwestycji komunalnych. 

6. Składanie sprawozdań Radzie Miejskiej z realizacji zadań. 

Wobec braku innych propozycji, Przwodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie 

planu pracy Komisji Rewizyjnej. 
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Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

(uchwała Nr VIII/96/03 stanowi załącznik do protokołu, strona 32 ) 

 

 

 

 

 

Ad. 16 – 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji Rady: Komisji 

Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego oraz Komisji Gospodarki, Finansów 

i Rolnictwa o przedstawienie informacji z działalności tych Komisji  roku 2003. 

 

Piotr Dojlida – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa 

Publicznego – poinformował że w roku 2003 Komisja obradowała na 7 spotkaniach. 

 

   ( wnioski i opinie Komisji w załączeniu) 

 

Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i 

Rolnictwa – poinformował, że Komisja w roku 2003 obradowała na 6 spotkaniach. 

 

   (wnioski i opinie Komisji w załączeniu) 

  

Ad. 17 – 

 

 Komendant Komisariatu Policji w Choroszczy  asp.sztab. Jan Krzywiec 

zapoznał Radę z rocznym sprawozdaniem z działalności Komisariatu oraz 

informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie miasta i gminy 

Choroszcz. 

 

    ( informacje w załączeniu) 

 

Piotr Tymiński – 

Poinformował, że na posiedzeniu Zarządu Osiedla Nr 2 w Choroszczy mieszkańcy 

wystąpili z zapytaniem odnośnie możliwości zakupienia radaru na potrzeby Policji. 

Chodzi szczególnie o tren miasta w sezonie letnim. 

 

Jan Krzywiec- 

Wyjaśnił, że Komisariat nie posiada takiego sprzętu – porozmawia z naczelnikiem 

aby można było ustawiać radar czasami również na terenie naszej gminy. 

 

Romuald Szydłowski- 

Proponuje zająć się uzupełnieniem i wymianą oznakowania na terenie miasta i gminy 

szczególnie właśnie ograniczającego prędkość. 
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Tomasz Fiłończuk – 

Zwrócił się z następującymi problemami z terenu wsi Klepacze : 

1) prośba od mieszkańców o zwrócenie szczególnej uwagi w godzinach 20-

22 gdyż często są wtedy zauważane akty wandalizmu. Proponuje wejść 

w porozumienie w tej sprawie z Komisariatem Nr V w Białymstoku z 

uwagi na przylegający teren Starosielc; 

2) po raz kolejny zwraca uwagę na przekraczanie przepisów przez TIR-y . 

Dziennie jeździ 10-15 TIR-ów, które przekraczają dopuszczalny tonaż 

wg znaku postawionego na drodze. Droga jest przez to nieprzejezdna dla 

samochodów osobowych. Latem TIR-y okropnie kurzą . Prowadzi w 

tych tematach korespondencję z Powiatem , który  odpowiada  że 

poinformował Policję o konieczności wzmożenia kontroli. Nie widać 

tych kontroli w terenie – dalej łamie się przepisy. Prośba o pomoc. 

 

Jan Krzywiec – 

Jeśli chodzi o wandalizm i zakłócanie porządku  jego zdaniem mieszkańcy w 

większości przypadków znają sprawców – prośba o współprace z Policją. Trzeba 

podawać konkretne osoby, gdyż Policja może zatrzymać tylko w trakcie 

dokonywania konkretnego przewinienia – w praktyce jest to bardzo trudne. 

 

Andrzej Łukaszewicz – 

Zwrócił się z apelem o częstsze przejazdy przez Sienkiewicze. Ostatnio często 

chodzą grupy obcych ludzi i mieszkańcy boją się wychodzić . 

 

 
 

Ad. 18 – 

 

 Zapytania i wnioski zgłosili: 

 

Romuald Szydłowski – 

Poinformował, że został wstępnie podpisany akt notarialny na grunta przy ul. 

Żółtkowskiej – oznacza to , że ruszy inwestycja Poczty Polskiej. 

Na wtorek zaplanowane jest spotkanie z Marszałkiem Tołwińskim i dyrekcją 

Szpitala w Choroszczy w sprawie długów SPP ZOZ  wobec ZEC – Wod ( Gminnej 

Spółki). Jest tego ok. 200 tys zł starych długów plus bieżące. Szpital chce 

doprowadzić do postępowania ugodowego – oznacza to , że chce aby część długów 

była umorzona, a część rozłożona na 4 lata. Jak dotychczas do takiego układu nie 

może dojść ponieważ nie ma 50% wierzycieli godzących się na taki układ. Jeśli 

darujemy część długu – będzie to strata dla Spółki, a to oznacza że stratę tę będziemy 

musieli pokryć z budżetu gminy a w dalszej kolejności podnieść stawki. Sytuacja jest 

więc nieciekawa. Co Rada o tym sądzi? 

 

Stefan Bielski – 

Dodał, że władze Szpitala ostrzegają o konsekwencjach w przypadku braku ugody o 

rozłożeniu spłaty należności na okres 4 lat – ponieważ w takim przypadku będą 

kolejne zwolnienia  ludzi z pracy, których trzeba będzie objąć opieką społeczną. 
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Romuald Szydłowski – 

Przypomniał, że Urząd Marszałkowski sprzedaje ziemię Szpitala dla Poczty Polskiej, 

może również pomyśleć o sprzedaży pozostałych gruntów Szpitala wobec narosłych 

długów. Jego zdaniem  zwolnienia ludzi nie spowodują takich oszczędności i 

poprawienia sytuacji Szpitala  w tym nie wpłyną zdecydowanie na zobowiązania 

wobec ZEC – Wod. 

 

Marek Borowski- 

Jakie będziemy mieć gwarancje, że pomimo zgody na zastosowanie taryfy ulgowej 

nie nastąpią zwolnienia ? 

 

 

Romuald Szydłowski- 

Będzie proponował żeby podpisali wekslem. 

 

Antoni Bogdan – 

Uważa, że na sytuację Spółki te długi Szpitala nie mają aż takiego wpływu bo nie 

wyszło to teraz – było wcześniej uwzględniane w budżecie Spółki. Trwa to od kilku 

lat i ZEC od tego nie padnie – proponuje więc rozłożenie tych zaległości na rozsądne 

raty, ewentualnie pertraktować z Marszałkiem o grunty Szpitala w zamian czy o 

spłatę. Upadek Szpitala nie zwróci nam tych należności – będziemy w jakiejś 

kolejności u Syndyka. 

 

Piotr Dojlida – 

Uważa, że lepszej sytuacji jak teraz nie będziemy mieli do odzyskania tych długów. 

Dobrym pomysłem jest nieruchomość w zamian za długi. 

 

Romuald Szydłowski – 

Szpital powinien przede wszystkim przedstawić plan restrukturyzacji – co zamierzają 

, w jaki sposób mają zamiar dalej funkcjonować żeby być wiarygodnym. 

 

Stefan Bielski – 

Przyznał, że współpraca ze Szpitalem jest trudna ponieważ my za usługi Szpitala 

dotyczące ogrzewania budynku z M-G CK płacimy dość poważne kwoty. 

Zaproponowaliśmy zawarcie porozumienia w ramach którego należności za energię 

cieplną dla Szpitala za ogrzewanie M-G CK przekazywalibyśmy przez Gminę na 

rzecz ZEC – Wod , który korygowałby o te kwoty należności obciążające Szpital. 

Propozycje te nie zostały przyjęte. 

 

Tomasz Kraśnicki – 

Uważa, że należy twardo negocjować bo niema żadnych gwarancji ze strony 

Marszałka, że nie zwolni mieszkańców naszej gminy. 

 

Stefan Bielski – 

Poinformował, że Urząd otrzymał decyzję Wojewody odnośnie zdjęcia klauzuli 

ochronności na tereny przeznaczone pod wysypisko śmieci. 

Odpowiadając na interpelacje p. Półkośnika odnośnie drogi Konowały – Śliwno: był 

przyjęty plan inwestycyjny na lata 2000 – 2004, który skorygowano na następnej 

Sesji i uchwałą Rady przyjęto do realizacji drogę Izbiszcze – Kruszewo. 
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Adam Półkośnik – 

Krążą pogłoski, że ma być likwidowana szkoła w Rogowie i Barszczewie – prosi o 

wyjaśnienie czym to jest spowodowane. 

 

Romuald Szydłowski – 

Zauważył na wstępie, że temat ten nie jest tematem obrad dzisiejszej Sesji. 

Przypomniał, że do tematu oświaty na terenie naszej gminy „przymierzano” się od 

dawna z uwagi na duże dofinansowanie z budżetu gminy. Na Komisjach była 

dyskusja na ten temat, ale są pewne procedury, które muszą być przestrzegane: 

Burmistrz podejmuje postępowanie w sprawie organizacji oświaty, następnie musi to 

być przedyskutowane ze społecznościami lokalnymi związanymi  z danymi 

szkołami, ze szkołami a dopiero wtedy można wystąpić o uzgodnienia do 

Kuratorium Oświaty. Po przejściu tych procedur można podjąć odpowiednią 

uchwałę. Inicjatywa rozmów na temat oświaty wynikła na Komisjach, gdzie uznano 

że sprawy należy prowadzić  i Burmistrz będzie to realizować w trybie 

przewidzianym w ustawie. 

 

Ad. 19 – 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad VIII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

– Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski zakończył obrady i podziękował 

wszystkim za czynny udział. 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Protokołowała: 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

       w Choroszczy 

 

      mgr inż. Romuald Szydłowski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


